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Johdanto 
                  
Yhdistyksemme tarkoituksena on edistää fyysisesti toimintarajoitteisten ihmisten mahdollisuuksia toimia 

yhteiskunnan tasa-arvoisina ja täysivaltaisina jäseninä ja valvoa heidän oikeuksiaan yhteiskunnassa, sekä 

kehittää heidän mahdollisuuksiaan yhdessäoloon. 

Vuosi 2024 oli yhdistyksemme 70. toimintavuosi. 

 

1. Yhdistyksen toiminnan painopisteet 

 

1.1. Vetovoimainen yhteisö vammaisille henkilöille ja heidän läheisilleen, jäsenille, asiakkaille. 

yhteistyökumppaneille ja toiminnastamme kiinnostuneille. 

1.2. Yhteisöllisyyden ja yhteenkuuluvuuden lisääminen erilaisten kohtaamismahdollisuuksien kautta. 

1.3. Yhteistyön lisääminen toisten invalidiyhdistysten ja muiden yhdistysten kanssa. 

1.4. Esteettömyyden huomioiminen ympäristössämme 

o Osallistuimme Hyvinkään kaupungin yhdessä vammais- ja vanhusneuvostojen kanssa 

järjestämiin alueellisiin turvallisuuskävelyihin, joilla kaupunki kartoittaa turvallisuutta. Näitä 

pyritään järjestämään kaksi kertaa vuodessa. 

o Tavoitteemme on nostaa esille esteettömyyden merkitystä erilaisten vaikutuskanavien 

kautta. 

 

2.  Yhdistystoiminta 

 

2.1.  Jäsenpalvelut 

Jokainen yhdistyksemme jäsen sai kaikki Invalidiliiton edut, mm. IT-lehden 8 kertaa vuodessa, neuvontaa ja 

koulutuksia. 

Olemme hankkineet jäsenillemme talkoovakuutuksen. 

 

Jäsensihteeri lähetti uusille jäsenille Tervetuloa -kirjeen.  

Yhdistys muisti jäseniään merkkipäiväkorteilla heidän täyttäessä 60, 70, 80, 90 ja 100 vuotta. Onnittelut 

julkaisimme IT-lehdessä, jos merkkipäiväänsä viettävä henkilö antoi tähän luvan. 

 

Haimme Tuettujen lomien ryhmälomaa Solaris ry:ltä vuodelle 2025, mutta tuettujen lomien järjestäjien 

heikon taloustilanteen vuoksi lomia järjetetään vain lapsille ja nuorille perheineen. 

  

Jokaisella jäsenellä oli mahdollisuus itse hakea Invalidiliitolta joulun ruokalahjakorttia. Tiedotimme tästä 

syksyn jäsenlehdessä ja hakuajan alettua sähköpostitse. 

  

2.2 Vaikuttaminen 

Sanna-Kaisa Patjas toimi Hyvinkään kaupungin vammaisneuvoston puheenjohtajana, Hyvinkään 

kaupungin rakennetun ympäristön turvallisuustyöryhmän jäsenenä, Keski-Uudenmaan hyvinvointialueen 

(Keusote) vammaisneuvoston ja Keusoten palveluiden järjestämisen lautakunnan jäsenenä 3.9.2024 asti, 

jolloin hän erosi ko. luottamustehtävistään. 

Sanna-Kaisan henkilökohtaisena varajäsenenä Hyvinkään kaupungin vammaisneuvostossa toimi Pauliina 

Luonsinen. Hän erosi luottamustoimestaan 10.9.2024. 

 

Tällä hetkellä Sami Matikainen toimii Hyvinkään kaupungin vammaisneuvoston puheenjohtajana (Kausi 

päättyy 31.5.2025), Hyvinkään rakennetun ympäristön turvallisuustyöryhmän jäsenenä, Keusoten 

vammaisneuvoston jäsenenä (toimikausi päättyy 31.5.2025) ja Keusoten palveluiden järjestämisen 

lautakunnan varajäsenenä. 

Kirsi Vierimaa on Samin henkilökohtainen varajäsen Hyvinkään vammaisneuvostossa. 

 

Sami Matiksinen, Sanna-Kaisa Patjas ja Kirsi Vierimaa ovat Keusoten järjestöneuvottelukunnan 
vammaisten ja pitkäaikaissairaiden teemaverkoston jäseniä. 



Invalidiliiton liittovaltuustossa (v.2022-2025) toimivat Sami Matikainen ja Sanna-Kaisa Patjas. 

              

Turvallisuuskävely toteutettiin 31.5.2024 Villatehtaan ja uuden Onnensillan ympäristössä yhteistyössä 

Hyvinkään kaupungin, vammais- ja vanhusneuvoston kanssa. Yhdistyksemme osallistui kävelyyn. 

 

Sami Matikainen kirjoitti vammaisneuvoston puheenjohtajana mielipidekirjoituksen vammaisten oikeuksista 

sekä vammaisneuvoston merkityksestä ja kehitysmahdollisuuksista Aamupostiin kansainvälisenä 

vammaisten päivänä 3.12.2024. Kirjoitus julkaistiin Aamupostin verkkolehdssä 27.12.2024. 

 

2.3. Kesäkoti 

Vuorenniityntien Tiekunta lanasi Vuorenniityntien toukokuun alussa sekä lanasi ja poisti palkeet 

marraskuussa. 

Toukokuussa remontoitiin sauna ja LVI-Lehtimäki korjasi rikkkoutuneen jätepumpun. Rikkoutuneen 

astianpesukoneen tilalle ei hankittu uutta. 

Kesäkauden loputtua Juhani Timonen rakensi jätesäiliöön tasot, jotta säiloön tyhjentäminen on turvallista. 

Mökin 2 viemärivuoto korjattiin sekä mökin 3 terassi purettiin ja rakennettiin uusi terassi. 

 

Juhani kiinnitti keväällä talousrakennuksen seinään ilmoitustaulun. 

 

Saimme tutustua luontojoogaan Mirva Kettunen-Laurilan ja voimauttavaan valokuvaukseen Johanna 

Erjantin johdolla 19.6. Joogasimme liikuntakentällä, ”Manun areenalla”, istuen ja seisten, kahdessa eri 

ryhmässä. Johanna kuvasi kaikki halukkaat heidän haluamassa ympäristössä.  

Osallistujia oli 18. 

 

Kesäkodin emäntänä toimi kesäkuussa Päivi Kärnä ja kesätyöntekijöinä Ada Vanhanen ja Ida Lintunen 5.-

16.6. Heinäkuussa isäntänä toimi Ilkka Varjokorpi ja elokuussa emäntänä Maarit Hakala. 

Keskiviikkoisin ja lauantaisin saunavuoro oli kaikille avoin maksua vastaan ja kahvio oli avoinna klo 15-20. 

Maanantain, perjantain ja sunnuntain saunavuorot olivat mökkiläisille ja saunapassin hankkineille ja he 

huolehtivat saunan lämmittämisestä omatoimisesti. 

 

Kutsuimme naapuriyhdistysten jäseniä vierailulle Kesäkodille keskiviikkona 14.8. Aurinkoista kesäpäivää 

saapui viettämään väkeä Nurmijärven, Riihimäen seudun ja Vantaan Invalideista. Omat jäsenet 

mukaanlukien meitä oli yhteensä 40. 

 

Puutarha Lindström lahjoitti aiempien vuosien tapaan kesäkukat Kesäkodille.  

 

Hyvinkään kaupungin liikuntatoimi lainasi Kesäkodille frisbeegolf-välineet kesä- ja heinäkuun ajaksi. 

 

Toimintaa ja tapahtumia Kesäkodilla:    

• 25.5. Kevättalkoot, osallistujia 23. 

• 1.6.  Avajaiset, esiintymässä Hyvinkään Työväen Mieskuoro, osallistujia 50. 

• 5.6. Soveltavaa vesiliikuntaa, osallistujia 36. 

• 19.6. Luontojoogaa ja voimauttavaa valokuvausta, osallistujia 18. 

• 21.6.  Juhannusjuhlat, osallistujia 40. 

• 29.6. Pelipäivä, osallistujia 21. 

• 11.7. Huovutusta, osallistujia 18. 

• 10.8. Bingoa ja tuoreita munkkeja, osallistujia 18. 

• 21.8.  Bingoa ja tuoreita munkkeja, osallistujia 13. 

• 24.8. Pelipäivä ja muurinpohjalettuja, osallistujia 26. 

• 28.8.  Kalakisat, osallistujia 6. 

• 31.8. Jäsenpäivä, osallistujia 34. 



• 7.9. Syystalkoot, osallistujia 16. 

 

2.4. Kerhotoiminta ja vertaistuki 

Käsityökerho 

Käsityökerho kokoontui kevätkaudella nuorisotila Pointissa (os. Helenenkatu 21, Hyvinkää) 16 kertaa ja 

osallistujia oli 105. Syyskaudella kerho kokoontui uudessa Onnensillassa Villatehtaalla (käyntios. 

Värttinäpolku rappu A7, Hyvinkää) 15 kertaa ja osallistujia oli 162. Kokoontumiset olivat useiden vuosien 

tapaan torstai-iltapäivisin. Käsityökerho sai käyttöönsä ensin yhden ja myöhemmin toisen kaapin, joten 

kerhonvetäjä Seija Lehdon ei tarvitse säilyttää kotonaan ja kuljettaa kerhoon kaikkia tarvittavia 

materiaaleja. 

Kokoontumiset jatkuvat Onnensillassa vuonna 2025. 

 

Käsityökerho järjesti Seija Lehdon johdolla kaikille avoimen huovutustapahtuman heinäkuussa Kesäkodilla. 

Käsityökerhon Anneli opasti osanottajia huovutuksessa. Materiaalia yhdistyksellä oli valmiina, jonkin verran 

hankimme tarvikkeita, kuten huovutusneuloja. Tapahtumaan osallistui 18 huovuttajaa, tavoitteenamme on 

järjestää vastaava tapahtuma ensi kesänä. 

 

 

 

Käsityökerho valmisti yhteistyössä pylväspeiton Onnensillan (Kankurinkatu 4-6) hissin  viereen  

takaamaan näkyvyyttä ja turvallisuutta. 

 

Käsityökerho osallistui Kipinä-talon joulumyyjäisiin 30.11. ja kauppakeskus Willan Joulutorille 19.-20.12.  

Kerho lahjoitti aiempien vuosien tapaan tekemiään käsitöitä Hyvinkään sairaalan lastenosastolle ja 

palvelutaloihin. 

 

Pelikerho 

Pelikerho kokoontui kevatkaudella maanantaisin Hyvinkään kaupungin nuorisotila Spotin tilassa 

kauppakeskus Willassa. Tilassa oli mahdollisuus pelata biljardia, pöytäjalkapallopeliä, erilaisia lauta- ja 

korttipelejä sekä kuntonyrkkeillä. Tilassa oli myös kahvin-/teenkeittomahdollisuus. 

Kokoontumisia oli 17 ja osallistujia 124. 

 

Pulinakahvila 

Pulinakahvila kokoontui kevätkaudella muutamia kertoja museokeskus Taikan tiloissa. Syyskaudella kerho 

kokoontui Onnensillassa, kävijöitä oli hyvin vähän ja kokoontumiset lopetettiin marraskuussa. Osallistujien 

vähäisyyteen saattoi vaikuttaa kokoontumispaikan, -päivän ja -kellon-ajan vaihtuminen muutamaan kertaan 

vuoden aikana.  

Pulinakahvilan yhteyshenkilönä toimi Kirsi Vierimaa. 

 

 



Harvinaisten sairauksien vertaistukiryhmä 

Vertaistukiryhmä on tarkoitettu harvinaista sairautta sairastaville ja henkilöille, jotka eivät vielä ole saaneet 

diagnoosia oireilleen sekä näiden henkilöiden läheisille. 

Ryhmä aloitti toimintansa muutaman vuoden tauon jälkeen syyskuussa ja kokoontui kerran kuukaudessa 

Onnensillassa. Syyskaudella ryhmä kokoontui 4 kertaa ja osallistujia oli 15. 

Ryhmän vetäjänä toimi Sanna-Kaisa Patjas. 

Vertaistukiryhmä jatkaa toimintaansa vuonna 2025. 

 

2.5. Liikunta 

Kaupungin järjestämät tapaamiset   

Hyvinkään kaupunki järjesti Urheilugaalan 13.2. Hyvinkääsalissa. Matti Aranko ja Mauri Oksa osallistuivat. 

Hyvinkään kaupunki järjesti liikuntaseurojen puheenjohtajien aamukahvitilaisuuden 15.11. Eeva-Liisa 

Vanhatalo osallistui.  

Paralympiakomitean kevätkokoukseen 29.5. osallistui liikuntavastaava Päivi Timonen ja syyskokoukseen 

28.11. puheenjohtaja Eeva-Liisa Vanhatalo. Molemmat osallistuivat Teams-etäyhteydellä. 

 

Boccia  

Bocciaa pelattiin lauantaisin kevätkaudella Puolimatkan koululla ja syyskaudella Hyrian Kauppalankadun 

oppilaitoksella. Presidentinvaalien aikaan pelivuoro oli Villatehtaan Takomo-salissa, koska Puolimatkan 

koulu toimi äänestyspaikkana. 

Kevään pelivuoroista ei ole varmaa seurantaa, syyskaudella pelivuoroja oli 14 ja pelaajia 139. 

Kevätkaudella vetäjänä toimi Mauri Oksa, syyskaudella Juhani Suvanto. 

Boccia-vuoro jatkuu Hyrian tiloissa vuonna 2025. 

 

Kuuden kaupungin boccia-kisoihin Lohjalla 24.2. osallistui kaksi joukkuetta. Joukkue Mauno Nummila, 

Jukka Reinamo ja Juhani Suvanto sijoittui sijalle 2 ja joukkue Pekka Kaihevaara, Mauri Oksa, Raimo 

Parviainen ja Tarja Reinamo sijoittui sijalle 3. 

 

Kuntosali 

Kuntosalivuoro oli palvelutalo Lepovillan kuntosalilla tiistaisin ja perjantaisin sekä palvelutalo Mäntykodon 

kuntosalilla tiistaisin ja torstaisin. Saleilla ei ollut säännöllistä ohjausta.  

Fysioterapeutti Erja Nikander oli ohjaamassa Lepovillan kuntosalilla 13.2. ja 27.2. ja Mäntykodon 

kuntosalilla 16.1. ja 30.1. Mirva Kettunen-Laurila ohjasi joogaa 13.9. Lepovillan kuntosalilla. 

 

Vuoden aikana Lepovillan kuntosalilla kävi 408 ja Mäntykodon kuntosalilla 343 kuntoilijaa.  

Vastuuhenkilönä Lepovillan salilla toimi Päivi Timonen ja Mäntykodon salilla Terttu Setälä. 

Molemmat kuntosalivuorot jatkuvat vuonna 2025. 

              

2.6 Onnensillan Yhteisökahvila    

Järjestökeskus Onnensillan Yhteisökahvila palveli asiakkaita maanantaista torstaihin klo 10-14 

syyskaudella 2.9.-12.12.2024 vapaaehtoisten yhdistystoimijoiden toimesta. Hoidimme kahvilaa 

maanantaisin, kahvilatoiminnassa oli mukana kuusi eri yhdistystä. 

Jokainen yhdistys huolehti omasta vuorostaan itsenäisesti, hankki myytävät tuotteet ja oheistarvikkeet 

kuten lautasliinat ja hinnoitteli tuotteet. Yhdistys sai tuoton itselleen. HyvY antoi käyttöömme tilan, astiat ja 

puhdistusaineet sekä -tarvikkeet. Kaikkien kahvilatoimintaa pyörittävien yhdistysten kanssa sovittiin kahvin 

hinnaksi 1 euro/kuppi ja teen hinnaksi 0,50 euroa/kuppi. 

Yhdistyksellämme oli 15 kahvilavuoroa. 

Yhteisökahvilan yhdistyksemme vastuuhenkilönä toimi Maarit Hakala. 

Toiminta jatkuu vuonna 2025. 

    

2.7. Luennot ja vierailut 

• 31.1. Miten pidän huolta muististani, Hyvinkään pääkirjasto, osallistujia yhteensä 25. 



Luennoitsijana oli Keski-Uudenmaan Muistiluotsin muistihoitaja Anu Keränen. Luento järjestettiin 

yhteistyössä Hyvinkään Parkinson-kerhon kanssa 

• 12.3. 72h – selviäisitkö omin avuin? Onnensilta, osallistujia oli 8.  

Luennoitsijana oli SPEK/72h -kouluttaja Päivi Alander. 

• 10.4 Kirjailija, käsikirjoittaja, ohjaaja Meritta Koiviston vierailu, pääkirjasto. Osallistuiia 10. 

• 10.9. Villatehtaan ja ympäristön historia, Onnensilta, osallistujia 15.  

Luennoitsijana oli Raisa Nurmi Hyvinkään Matkailuoppaat ry:stä. 

• 4.11. Iloa elämään – Miten selviän arjen haasteista? Harvinaisten vertaistukiryhmä, Onnensilta. 

Luennoitsijana erityisen tuen asiantuntija, neuropsykiatrinen valmentaja Maria Ojala-Vesteri. 

• 5.11. Lymfaterapia, Onnensilta, osallistujia 15. 

      Luennoitsijana oli Vodder-lymfaterapeutti, fysioterapeutti Erja Nikander. 

 

Luennot olivat kaikille avoimia ja maksuttomia. Useimpien luentotilaisuuksien yhteydessä pidimme kahviota 

avoinna. 

 

2.8. Pieni ele -keräys (ent. Vaalikeräys) 

Pieni ele -keräykset järjestettiin alkuvuodesta Presidentinvaalien 1- ja 2. kierroksen sekä alkukesästä EU-

vaalien yhteydessä. Osallistuimme keräyksiin ennakkoäänestyspaikoilla kauppakeskus Willassa, Kipinä-

talossa ja Puolimatkan koululla sekä varsinaisina vaalipäivInä Aseman ja Hyvinkäänkylän kouluilla.  

Vapaaehtoisia lipasvahteja oli 21. Järjestimme kaikkien hyvinkääläisten keräykseen osallistuneiden 

yhdistysten kerääjille kiitoskahvi-tilaisuuden yhteistyössä Pieni ele -yhteyshenkilöiden kanssa 19.2. 

Onnensillassa. 

Yhdistyksen Pieni ele -keräyksen yhteyshenkilönä toimi Kirsti Paavola.  

 

2.9. Tapahtumat ja retket 

Liikuntalajien kokeilu 22.5. 

Järjestimme kaikille avoimen liikuntalajien kokeilutapahtuman Jousikadulla ja Onse Areenalla yhteistyössä 

Hyvinkään kaupungin, Invalidiliiton Etelä-Suomen alueen, Hyvinkään Ladun, Keijo Kallinkin, Onse Areenan, 

Retkeilykoulun ja Uudenmaan Erämatkojen kanssa. Lisäksi lajien opastajina toimi yhdistyksemme jäsenet 

Sirkka Heikkilä, Juhani Timonen, Juhani Viitanen ja Vivi Virtanen. 

Tapahtumassa oli mahdollisuus kokeilla opastetusti bocciaa, frisbeegolfia, golf-simulaattoria, 

jousiammuntaa, kourubocciaa, käsipyörää, maastopyörätuolia, puhallustikkaa, tennistä ja 

ulkokuntoilulaitteita. Lisäksi oli mahdollisuus ulkoilla Terveysmetsässä ja tutustua esim. kasvillisuuteen 

Hyvinkään Ladun jäsenten kanssa. 

Tapahtuman turvallisuussuunnitelman laati jäsenemme Hannu Patjas. Tapahtuman aikana turvallisuudesta 

huolehti Hannu ja Vantaan Korson SPR:n ensiapuryhmä. 

Osallistujia oli noin 100 ja 17 yhdistyksemme jäsentä osallistui tapahtumaan vapaaehtoistoimijoina. 

Kannen kuva kuvattu ko. tapahtumassa. 

 

Helppo liikkua -viikko 13.-19.5. 

Helppo liikkua -viikon teema oli ”Turvallisesti liikkuen liikenteessä”. Osallistuimme turvallisuuskävelyyn 

Villatehtaan ja uuden Onnensillan ympäristössä 31.5. (kts. kohta 2,2). Kävelyn aikana selvitettin liikkumisen 

turvallisuutta ja esteettömyyttä syyskuun alussa avattavan Onnensillan ympäristössä. Tavoitteenamme oli 

toteuttaa kävely Helppo liikkua -viikon aikana, mutta se jouduttiin siirtämään Villatehtaan tapahtumien 

vuoksi. 

 

Soveltavaa vesiliikuntaa 5.6. 

Soveltavaa vesiliikuntaa kokeilimme opastetusti Kesäkodilla. Risto Karjalainen /Adventuristo oli valmistanut 

tukevan istuimen Vammaisliikunnan Tuki ry:n tuella hankkimaamme sup-lautaan. Näin entistä useampi 

pääsee suppailemaan turvallisesti. Risto toi Kesäkodille tapahtumapäiväksi ilmatäytteisen kajakkikaksikon 

ja 6-hengen katamaraanin. Pääsimme Riston avulla ja opastamana melomaan Usminjärvellä turvallisesti.  

Tilaisuus oli kaikille avoin ja osallistujia oli 36. 



Jäsenpäivä 31.8. 

Jäsenpäivää vietimme Kesäkodilla ja paikalle saapui myös Invalidiliiton Etelä-Suomen alueen 

järjestöasiantuntija Aapo Rantanen. Puheenjohtaja Eeva-Liisa Vanhatalo kävi läpi kulunutta kesää ja kertoi 

syksyn toiminnasta. Aapo kertoi Invalidiliiton toiminnasta ja mm. vaikuttamistyöstä hyvinvointialueilla sekä 

alueiden yhteistyöstä. Nautimme emäntä Maarit Hakalan valmistaman keittolounaan ja jälkuruokakahvit. 

Haitaristi Marika Löytty soitti, lauloi ja laulatti meitä. Järjestimme arpajaiset, sauna lämpeni ja moni kävi 

uimassa.  

Osallistujia oli 34. 

 

Retki Piilolammille 4.10. 

Toteutimme retken esteettömälle Piilolammin nuotiopaikalle yhteistyössä Hvinkään Ladun ja Uudenmaan 

virkistysalueyhdistyksen kanssa. Hyvinkään Ladun puheenjohtaja Timo Tuomainen kertoi meille alueen 

historiasta. Nautimme nokipannukahveista, grillimakkarasta ja ennen kaikkea kauniista maisemista ja 

hyvästä seurasta. 

Osallistujia oli 16, joista 2 avustajaa. 

 

Syysretki Kesäkodille 12.10. 

Kävimme vuoden viimeisen kerran Kesäkodilla grillaamassa ja nauttimassa maisemista.  

Osallistujia oli 11. 

 

Tutustumiskäynti eduskuntaan 22.10. 

Järjestimme tutustumismatkan eduskuntaan. Ensin tutustuimme eduskuntaan opastetusti ja sen jälkeen 

tapasimme hyvinkääläisen kansanedustaja Pinja Perholehdon.  

Matka toteutettiin Ventoniemen esteettömällä bussilla. 

Osallistujia oli 24, joista 2 avustajaa. 

 

Joulujuhla 13.12. 

Vietimme perinteistä joulujuhlaa lounasravintola Munckinkulmassa. Puheenjohtaja Eeva-Liisa Vanhatalo 

kukitti varapuheenjohtaja Kirsti Paavolan, jolla tuli täyteen 50 vuotta yhdistyksen jäsenenä. Nautimme 

Pohjoispuiston yläkoulun oppilaiden musiikkiesityksestä, jouluisen seisovan pöydän herkuista ja toistemme 

seurasta. Järjestimme juhlassa arpajaiset ja joulupukki tuli sähköporolla meitä tervehtimään.  

Osallistujia oli 54, joista 2 avustajia. 

 

 

Joulupukki ja pj Eeva-Liisa 

Senioribiot  

Osallistuimme useisiin Biorexin järjestämiin Senioribio-näytöksiin kuukauden ensimmäisenä keskiviikkona, 

Nimestä huolimatta näytöksiin ei ole ikärajaa. Näytökset ovat päiväaikaan, ne ovat hinnaltaan 

normaalinäytöksiä edullisempia ja hintaan sisältyy kahvi tai tee. Näytöksiin on osallistunut keskimäärin 20 

jäsentä. 

Muut tapahtumat ja retket 



• 15.2. SO IN LOVE -konsertti, Hyvinkääsali. Osallistujia 17, joista 2 avustajia. 

• 19.2. Pieni ele -kiitoskahvit, Onnensilta. Osallistujia 17. 

• 26.2. Jäsenilta, Onnensilta Osallistujia 26. 

• 29.2. Maija Vilkkumaan konsertti, Hyvinkääsali. Osallistujia 20, joista 6 avustajia. 

• 10.4. Kirjailijavieraana Meritta Koivisto, pääkirjasto. Osallistujia 10. 

• 22.4. Jäsenilta, Onnensilta. Osallistujia 15. 

• 16.5. Nurmijärven Invalidit ry:n virkistyspäivä Sääksin leirikeskus. Osallistujia 9. 

• 26.5. Vantaan Invalidit ry:n vieraana, Markkula. Osallistuja 1. 

• 26.7. Karkkilan Invalidit ry:n vieraana, Ikkalan INVA-maja. Osallistujia 6 henkilöä. 

• 4.8. Teatteri Päivölän Suomen hevonen, Knehtilän lato. Osallistujia 14. 

• 10.8. Esteetön piknik, Järvenpää. Osallistujia 3. 

• 21.10. Jäsenilta, Onnensilta. Osallistujia 28.  

• 4.12. Konsta Hietasen joulukonsertti, Hyvinkääsali. Osallistujia 30, joista 3 avustajaa ja 2 ei-

jäsentä. 

 

Markku Korvela osallistuui Hyvinkään kaupungin järjestämään sydäniskurin käyttökoulutukseen 

syyskuussa. 

 

2.10. Osallistuminen liiton  koulutuksiin ja tapaamisiin 

• 3.2.  Aktiivien tapaaminen Helsinki. Kirsti Paavola ja Sampo Lavikka osallistuivat. 

• 15.6. Etelä-Suomen alueen kesäpäivä, Krapin Onnela. Osallistujia 16, joista 1 avustaja. 

• 7.9. Miesten hyvinvointitapahtuma, Riihimäki. Osallistujia 1. 

• 14.9. Naisten hyvinvointitapahtuma, Vantaa. Osallistujia 2. 

• 28.-29.9. Liiton Järjestöpäivät. Eeva.Liisa Vanhatalo ja Kirsi Vierimaa osallistuivat etänä. 

• 30.11. Puheenjohtajien ja aktiivien tapaaminen, Helsinki. Eeva-Liisa Vanhatalo, Kirsti 

Paavola ja Kirsi Vierimaa osallistuivat. 

• Aapon Porinoita eli Etelä-Suomen alueen aktiivien keskustelutilaisuuksia järjestettiin 

etäyhteydellä noin kerran kuukaudessa. Kirsti Paavola ja Kirsi Vierimaa osallstuivat Porinoille 

useimmiten. 

• Liitto järjesti vuoden aikana useita maksuttomia vammaisia ja vammaisuutta käsitteleviä  

webinaareja. Tiedotimme näistä jäseniä. 

 

Jukka Tikka osallistui Invalidiliiton järjestämälle Edistä esteettömyyttä -verkkokurssille 11.3.-7.4. ja Sanna-

Kaisa Patjas 16.9.-13.10.2024. 

 

2.11. Viestintä 

Sisäinen viestintä 

Jäsensihteeri lähetti Kilta-jäsenrekisterin kautta joka kuukausi jäsenillemme sähköpostitse tiedotteen 

seuraavan kuukauden toiminnasta. Sähköpostitse tavoitimme 198 jäsentä eli 61,5% jäsenistämme. 

 

Invalidiliitto toimitti jäsenlaskun mukana yhdistyksen laatiman tiedotteen. Vapaajäsenille liitto toimitti 

tiedotteen. 

 

Syksyllä julkaisimme 30-sivuisen A4-kokoisen jäsenlehden, joka jaettiin kaikille jäsenillemme ja 

yhteistyökumppaneillemme. Lehti on luettavissa kotisivuillamme www.hyvinva.fi. Jäsenlehdessä kerroimme 

vuoden menneistä tapahtumista, ja esittelimme tulevaa toimintaa. Puheenjohtaja yhdisti tervehdykseensä 

varapuheenjohtajan ja Invalidiliiton Etelä-Suomen alueen järjestösuunnittelijan tervehdykset. 

Lehden paino- ja postituskulut katettiin myymällä alueen yrityksille kannatusilmoituksia. Postituskuluja 

saimme tänäkin vuonna vähennettyä jakamalla lehteä ryhmissä ja suoraan kotiin. 

 



Ulkoinen viestintä 

Viestimme koti- ja Facebook -sivuillla, Instagram-julkaisuissa sekä paikallislehden ilmoituksilla ja jutuilla.  

 

Facebook-sivujamme seurasi 153 henkilöä, edellisenä vuonna 133. Seuraajista 75% oli naisia  ja 25% 

miehiä. Eniten seuraajia oli ikäryhmistä yli 65-vuotiaat ja 45-54 -vuotiaat. Seuraajista 77,5% on Hyvinkäältä 

ja 22,1% Vantaalta.Suosituimpia julkaisuja olivat jutut ja kuvat yhdistyksen tapahtumista sekä Kesäkodin 

maisemakuvat.  

Instagram-tilillä oli seuraajia 73, viime vuonna 50. 

 

Kotisivuillamme www.hyvinva.fi oli 20 581 käyntiä, edellisenä vuonna 15 600 käyntiä. Eniten käyntejä oli 

sivuilla Kesäkoti, Toimintaa ja Ajankohtaista.  

Vuoden  aikana aloitimme kotisivujen uudistamisen. Uudistetut sivut otetaan käyttöön helmikuun 2025 

lopulla. Jäsenemme Vivi Virtanen toteuttaa kotisivu-uudistuksen. 

Invalidiliiton IT-lehdessä 3/2024 julkaistiin juttu jäsenestämme Jukka Tikasta ja hänen kuntoutumisestaan. 

Paikallislehti Aamuposti julkaisi jutun jäsenestämme Pirkitta Hyvösestä ja Jousikadun liikuntalajien 

kokeilusta 21.5. Aamuposti ja IT-lehti julkaisivat Pirkko Kilpeläisen kirjoittaman ja kuvaaman jutun 

Turvallisuuskävelystä 31.5.2024. 

 

Julkaisimme tietoja toiminnastamme Aamupostin Yhdistykset-palstalla ja IT-lehdessä. 

 

Toimitimme jäsenlehtiä Hyvinkään sairaalan OLKA-pisteelle, josta sairaalan potilaat, kävijät ja henkilökunta 

saivat lukea niitä. 

Jaoimme Invalidiliiton esitteitä ja jäsenlehteämme luennoilla ja Kesäkodilla. 

Syyskaudella veimme IT-lehtiä Onnensillan Yhteisökahvilaan luettaviksi.  

 

3.Toimintaedellytykset 

 

3.1. Hallinto 

Hallitus 

Hallitus kokoontui vuonna 2024 12 kertaa, joista yksi oli sähköpostikokous. 

 

Hallituksen jäsenet            

Puheenjohtaja Eeva-Liisa Vanhatalo                         

Varapuheenjohtaja Kirsti Paavola 

Sihteeri, jäsensihteeri Kirsi Vierimaa                                 

Sirkka Heikkilä 

Päivi Kärnä erosi hallituksesta 1.8. paikkakunnalta muuton vuoksi 

Sampo Lavikka 

Sirkka Lemmetty               

Sami Matikainen     

Juhani Timonen 

Sari Wirén 

 

Sirkka Heikkilä, Sampo Lavikka ja Sirkka Lemmetty ilmoittivat luopuvansa hallitusjäsenyydestä kauden 

lopussa. Muut hallitusjäsenet valittiin jatkamaan. Tarja Juvonen valittiin uutena jäsenenä v.2025  

hallitukseen. 

 

Muut luottamustoimet 

Taloudenhoitaja, kirjanpitäjä: Eeva-Liisa Vanhatalo 

Kilta -jäsenrekisterin pääkäyttäjä: Kirsi Vierimaa 

Kotisivujen päivittäjät: Juhani Timonen, Eeva-Liisa Vanhatalo ja Kirsi Vierimaa 

Facebook-sivujen päivittajat: Sami Matikainen ja Kirsi Vierimaa 



Instagram-julkaisujen päivittÄjät: Sami Matikainen ja Kirsi Vierimaa 

Tuetut lomat -yhteyshenkilö: Päivi Kärnä 

Pieni ele -yhteyshenkilö: Kirsti Paavola 

Arpajaisvastaava: Sirkka Heikkilä 

 

3.2. Toimikunnat 

• Kesäkotitoimikunta: vastuuhenkilö Juhani Timonen 

• Liikuntatoimikunta: vastuuhenkilö Päivi Timonen 

• Tiedotustoimikunta: vastuuhenkilö Kirsi Vierimaa 

• 70v juhlavuositoimikunta: vastuuhenkilö Eeva-Liisa Vanhatalo 

 

3.3. Edustukset eri toimielimissä 

• Invalidiliiton liittovaltuusto: Sami Matikainen ja Sanna-Kaisa Patjas. 

• Hyvinkään Vammaisneuvosto: Sanna-Kaisa Patjas pj 3.9.2024 asti ja varajäsen Pauliina Luonsinen 

10.9.2024 asti. 8.10.2024 alkaen Sami Matikainen pj ja varajäsen Kirsi Vierimaa. 

• Keski-Uudenmaan hyvinvointIalueen vammaisneuvosto: Sanna-Kaisa Patjas 3.9.2024 asti, 

10.10.2024 alkaen Sami Matikainen. 

• Hyvinkään Yhdistykset ry; hallitus Kirsi Vierimaa ja edustus Sirkka Heikkilä. 

• Hyvinkään Työtuki ry EPA: hallitus Matti Aranko, Sami Matikainen ja Juhani Timonen, varalla Kirsti 

Paavola ja Sari Wirèn. Edustajisto Päivi Kärnä ja Eeva-Liisa Vanhatalo,varalla Kirsi Vierimaa. 

• Vuorenniityn tiekunta: toimitsijamies Matti Aranko. 

• Usminjärven kalastuskunta: hallitus Matti Aranko. 

• Usminjärven alueen asukasyhdistys: hallitus Matti Aranko. 

 

3.4. Jäsenkokoukset 

• 14.4.2024 sääntömääräinen kevätkokous järjestettiin Seurakuntatalossa, Hämeenkatu 16, Hyvinkää. 

Läsnä oli 21 varsinaista jäsentä. 

• 17.11.2024 sääntömääräinen syyskokous järjestettiin Järjestökeskus Onnensillassa, Kankurinkatu 4-6, 

Hyvinkää. Läsnä oli 22 varsinaista jäsentä ja toiminnantarkastaja. 

 

3.5. Invalidiliiton Liittovaltuuston kokoukset 

Kevätkokous järjestettin 25.-26.5., ylimääräinen kokous 19.9. sääntömuutoksen vuoksi ja syyskokous 23.11.  

Sami Matikainen ja Sanna-Kaisa Patjas osallistuivat kaikkiin kokouksiin,.c 

 

3.6. Jäsenistö 

Jäseniä oli 31.12.2024 yhteensä 321 (ed.vuonna 319), joista varsinaisia jäseniä 244 (237), 

kannattajajäseniä 56 (59) ja vapaajäseniä 21 (23).  

Vuonna 2024 saimme uusia jäseniä 35, kuolleita 8, eronneita 22 ja maksamattomien jäsenmaksujen 

johdosta erotettuja 3. 

Jäsentemme keski-ikä oli 67 vuotta. 

 

3.7. Tilintarkastus 

Yhdistyksen toiminnantarkastajana vuonna 2024 toimi Anja Hilander ja varatoiminnantarkastajana Marja-

Leena Rilla. 

 

4.Talous ja resurssit 

 

4.1 Talous 

Yhdistyksemme vuoden 2024 tilinpäätös oli 1683,06 alijäämäinen.  

-Varsinaisen toiminnan kulujäämä oli -11 091,93  (-12 265,46e v.2023). 



-Varainhankinnan tuottojäämä oli 9170,81e (9609,66e v.2023). 

-Korkojen nousujen vuoksi laitoimme yhdistyksen säästötilin varat 11 761 euroa 6kk:n määräaikaiseen 

talletukseen saaden siitä 194,06e korkotuottoja. Kokonaisuudessaan 

sijoitustoiminnan korkotuotot olivat 238,06e. 

Kesäkodin saunan remontoinnista ja pumpun uusimisesta aiheutuneet 6139,77 euron kulut aktivoimme.  

 

4.2 Varainhankinta 

Jäsenmaksut pysyivät ennallaan. Varsinaisten jäsenten jäsenmaksu oli 22 euroa ja 

kannattajajäsenten 25 euroa. Jäsenmaksutuotot olivat 6511e (6560e/v.2023). 

Pieni ele -keräykset tuottivat 2620,70 euroa. Tuotoista käyttämätön osuus 2221,70 e siirrettiin vuodelle 

2025. 

Arpajaisia pidimme seitsemässä tapahtumassa, yhteistuotto oli 993,90 euroa. 

Käsityökerho osallistui Hyvinkään lukio Kipinässä olleisiin myyjäisiin, tuotto 199 euroa sekä Willan 

Joulutorille, tuotto 230,50 euroa. 

Liiton pinssejä otimme myyntiin keväällä ja syksyllä. Provisiot myynneistä olivat 119 euroa. 

Yhdistyksen jäsenlehteen myimme ilmoituksia 450 eurolla. 

 

 

Yhteisökahvilan vastaava Maarit Hakala joulukuussa 2024. 

 

Hyvinkään Yhdistykset ry:n Onnensillan Yhteisökahvilan yhdistyksemme maanantai-vuoro tuotti 

1044,05 euroa. Yhteisökahvila oli avoinna syyskaudella Onnensillan Villatehtaan toimipisteessä. 

Kevätkaudella kahvilatoimintaa ei pidetty Hämeenkadun toimipisteessä. 

Varainhankinnan tuotot olivat 9946,45 e (9981,61e/v.2023).  

 

4.3 Avustukset 

Saimme avustuksia Hyvinkää kaupungin Hyvinvointipalvelulta ja liikuntapuolelta. 

Lisäksi saimme Invalidiliiton kautta STEA avustusta ja Vammaisliikunnan tuen avustusta. 

 

-Hyvinkään kaupungin Hyvinvointipalveluavustus 800 euroa saimme maaliskuussa 2025 järjestettävään 

talviseen ulkoliikunta -tapahtumaan. Avustus on siirretty kirjanpidossa v.2025 puolelle. 

 

-Hyvinkään liikunta-avustusta saimme 500 euroa. Sen käytimme kesäkuussa Kesäkodilla Vesielämyksiä-

tapahtumaan.  

 

-Vuonna 2023 saamamme Hyvinkään kaupungin Hyvinvointipalveluavustuksen loppuosuus 558,50 euroa 

käytettiin toukokuussa Liikuntalajikokeilu-tapahtumaan. 

 

-Invalidiliiton kautta saamamme 1000 euron STEA avustus kohdistui kotisivujemme uusimiseen ja oman 



logon suunnitteluun. 

-Vammaisliikunnan tuelta saimme avustusta SUP-laudan ja siihen tulevan erityisvalmisteisen istuimen 

hankintaan. Kustannus oli 794,85 euroa. 

 

4.4 Toimitilat ja muut resurssit 

Toimintamme järjestettiin kevätkaudella Järjestökeskus Onnensillan väliaikaisessa tilassa (os. Hämeenkatu 

16, Hyvinkää), nuorisotila Pointissa (os. Helenenkatu 21, Hyvinkää) ja nuorisotila Spotissa (os. Torikatu 9, 

kauppakeskus Willa, Hyvinkää). Kevätkaudella hallitus kokoontui puheenjohtajan asuintalon asukastuvassa 

ja kesällä Kesäkodilla. 

Syyskauden toimimme Onnensillan tiloissa Villatehtaalla (os. Kankurinkatu 4-6, Hyvinkää).  

Onnensilta on verkostojärjestö Hyvinkään Yhdistykset (HyvY) ry:n kohtaamispaikka, josta HyvYn 

jäsenyhdistykset voivat varata tiloja.  

 

Käyttöömme oli vuokrattu yksityiseltä vuokranantajalta varastotila, jossa säilytimme yhdistyksen arkistoa, 

käsityökerhon tuotteita, arpajaistarvikkeita, Kesäkodin tavaroita ja lahjoitustavaraa. 

             

 5. Yhdistyksen toiminnan arviointi ja kehittäminen 

 

Pyysimme jäseniltä palautetta paperisena Kesäkodilla olevaan palautelaatikkoon ja sähköisesti kotisivujen 

palautelomakkeella. Sääntömääräisen syyskokouksen yhteydessä 17.11. pyysimme osanottajilta palautetta 

valmiilla kysymyslomakkeella. Palautteiden perusteella kysyimme sähköpostitse lisätietoja toivotuista 

ryhmätoiminnoista.  

Toivotuista toimenpiteistä ja tapahtumista osan toteuttamisesta on jo sovittu ja muita pyrimme toteuttamaan 

mahdollisuuksien mukaan.   

Jatkamme palautteiden keräämistä. 

 

 

 

Hallitus 

 


